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Afwegingskader Zonnevelden  
 
J. Vroomans (Politiek op inhoud / D66) 
Waarom staan er bij de zienswijzen hele brieven maar ook losse word-bestanden? 
Er zijn mensen geweest waarmee emailwisselingen zijn. In overleg met hen zijn passages uit 
de mailwisseling uit gehaald om op te nemen als zienswijze. 
 
Wat is realiteitszin van zonnevelden? 
Vanwege de strengere regels vanuit rijk en provincie wordt het steeds lastiger een rendabele 
businesscase te krijgen.  
Een zonneveld moet binnen redelijke termijn worden aangesloten. Volgens provincie is dat 
binnen ca. 3 jaar. Vanwege netcongestie worden komende jaren (5-10) geen 
grootverbruikaansluitingen gegeven. Een initiatiefnemer moet dus met andere oplossingen 
komen, zoals directie aansluiting naar een grootverbruiker.  
In gemeente Meierijstad is het beleid zonnevelden ook aangescherpt en is de tender voor 
inschrijvingen geopend vanaf 12 december. Zij hebben geen grenzen in omvang zonneveld, 
de initiatiefnemer moet aantonen dat een omvang in het gebied past. Sluiting tender is 31 
januari 2025. We zullen nagaan of er initiatieven zijn. 
 
M. Vos & J. Bekx (Sociaal Gemert-Bakel) 
Heeft dit beleid wel zin als de kans op een zonneveld klein is? 
In de raadsvergadering van 16 mei 2024 is het voorstel voor een groot zonnepark nabij 
vliegbasis in combinatie met zon op Bakelse Plassen voorgelegd. De raad heeft echter 
besloten om de 5 (kleinere) pilots opnieuw op te starten. In de RES heeft gemeente Gemert-
Bakel zich geconformeerd aan een bijdrage in de duurzame opwek via 5 pilots. Ambtelijk 



advies is de realisatie van zonne-energie in eigen hand te houden. Provincie kan ingrijpen 
als regio niet aan het RES-bod voldoet.  
 
Pleit ervoor om weilanden in natuur uit te sluiten van zonnevelden. En een bepaalde afstand 
te hanteren tot natuurgebied. 
 
T. Coopmans (Dorpspartij) 
Zijn zonnevelden nodig, is dakoppervlak niet voldoende? En waarom stimuleren we zon op 
dak niet meer? 
Uit het potentieonderzoek van de zonneladder uit 2021 en tijdens de beeldvormende avond 
5 juli 2024 is aangegeven dat er 264 ha aan zonnevelden nodig is in 2050, naast alle daken 
en andere treden van de zonneladder.  
Gemeente heeft weinig invloed voor zon op dak. Vanwege vervallen salderingsregeling zijn 
mensen minder geneigd zonnepanelen te plaatsen.  
 
Kan er zon op bouwvlak? En kan er een zonneveld naast? 
Gemeente Gemert-Bakel heeft al regels die zonnepanelen op bouwvlakken toe staan. In de 
omgevingsverordening ligt vast dat een zonneveld naast bestaand ruimtebeslag (bestaand 
bouwperceel of naast stedelijk gebied) moet. Dat kan naast een agrarisch bedrijf zijn. Enexis 
en provincie hebben de voorkeur voor locaties naast stedelijk gebied, dicht bij 
(groot)verbruikers.  
 
Wat gebeurt er met de tips uit zienswijzen? 
Een aantal tips zijn verwerkt. In de nota van inspraak is te zien wat er wel of niet is 
meegenomen.  
 
W. Meulenmeesters (CDA) 
Volgens rijk/provincie mogen er geen zonnevelden op landbouwgronden. Hoeveel 
initiatieven liggen er op landbouwgronden? En zijn die nog te realiseren? 
Nagenoeg alle bekende initiatieven liggen op landbouwgrond. Zij zijn te realiseren indien ze 
voldoen aan de regels en dus 1 van de drie uitzonderingen: 
-gronden zijn transitiegronden en krijgen andere bestemming in toekomst 
-grond blijft hoofzakelijk als landbouw in gebruik (bv zon boven fruit) 
-initiatief draagt bij aan vermindering netcongestie 
 
 
 
 
 
 
 


